
 

 ובטשה ענת שהא ת ,שני אדר משנכנס ב"ה.

 במגילת אסתר הערות
 (כ"ק אדמו"ר , וכפי שקראו בביהמ"ד)לפי חומש תורה תמימה

 

     
 

יבקש מאחד המאזינים  –קורא את המגילה ב'מבצעים' והוא כבר יצא ידי חובתו ה
על מקרא : כרגיל ")בשני המקרים( יברך בעצמו. והנוסח –לברך, ואם לא 

 ".המגיל
יברך בעצמו,  –עדיף שתברך אחת המאזינות, ואם לא  – רק לנשיםואם הוא קורא 

 ".לשמוע מגילהוהנוסח )בין אם זו מאזינה בין אם זה הקורא(: "
 שבח המועדים(ע"פ )

 

 .VAYEHI לא VAYHIנח, ויש לקרוא -יו"ד הראשונה בשבאה – יהַ יַ וַַ א, א:

 

ילֵיַַא, ו: ל  הראשון, וקוראים אותו במלעיל  ד"ללמ אחור נסוג הטעם –גֻ 

 ד הראשון[."]=ההטעמה על הלמ

 

שַׁ– הצדי"ק בשבא-נע )בגלל המתג ברי"ש(  הַט-וָשֵׁ פַתַבַֻ צ  שם: עַלַר 

תוהפ"א רפה. אם קוראים  פַֻ צ  משתנה המשמעות לגחלת!  - ר   
 

על הָרִצְפָה" )דה"ב כל מקום שנזכר בתנ"ך רצפה במשמעות זו היא רפה כמו "ויכרעו אפים ארצה מקור:       
ראה קונקורדנצי' ערך רצפה. -ז, ג( ורצפּה בפּ"א היא גחלת כמו "ובידו רִצְפָּה" )ישעי' ו, ו(   

 

לאַֹא, יז: פָנָיוַו  זו הפעם היחידה במגילה ש"באה" במלעיל  – בָאָה-ל 

 )ב, יד( ]=הטעם על הבי"ת[, ופירושו "הגיעה", משא"כ בשאר מקומות כמו

יא עֶרֶבַה  וצריך  הוא במלרע ]=הטעם על האל"ף[ ופרושו "מגיעה" בָאָה בָֻ

 להיזהר בזה!
 

, ו ועוד. כט צארש"י וימקור:        

 

כַיַ– הדל"ת בשבא-נע ולא בחטף-קמץ )כמו שהדפיסו בהוצ' קורן  דֻ  מוַֹמָר  ב, ה: וֻשׁ 

כַי דֳֻּ וכן בכולם. (מָר   

 

יםַ– הדלי"ת בפתח לא בקמץ. שׁ  דַתַהַנָֻ  ב, יב: כֻ 

 

םַ– הרי"ש בשבא-נע ולא בחטף קמץ. שֵׁ אָהַב  ר  ק  נ   ב, יד: ו 

 

נַסֵהוַֻ. אֵהוַֻ – השי"ן דגושה ובשבא נע. אחרת זה עלול להישמע וַי  נַש ֻ   ג, א: וַי 

 



תֻוַֹ – העי"ן בשבא-נח לא בחטף-פתח. ע   ג, י )וכן ח, ב(: אֶת-טַבַֻ

 

ַ– "ונחתם" בפתח ולא בקמץ. לֶך  עַתַהַמֶֻ טַבַֻ םַבֻ  תַֻ נֶח   ג, יב: ו 

 

ןַנָבוֹכָהַ– "שושן" בפתח ולא בקמץ. ירַשׁוֻשַׁ הָע   ג, טו: ו 

 

קוֹלַ– "לשקול" בקטן ולא בתלישה-גדולה. שׁ  רַאָמַרַהָמָןַל   ד, ז: אֲשֶׁ

 

ןַ– התי"ו בפתח ולא בקמץ. תַֻ ר-נ   ד, ח: אֲשֶׁ

 

חָיָהַ– "וחיה" במלרע ]=הטעם על היו"ד[  יטַהַזָֻהָבַו  ב  ר  ד, יא: אֶת-שַׁ

ו "והוא יחיה" ואם קוראים במלעיל ]=על החי"ת[ פירושו "והיא חיה". ופירוש  

 

כָי – "למרדכי" בקמץ לא בפתח.  דֻ  מָר  ידוַֻל   ד, יב: וַיַֻגֻ 

 

כוֻתַ– העי"ן בפתח )ולא בשבא כבשפה המדוברת:  ל  ַלַמַֻ עַתֻ  גַֻ ד, יד: ה 

ַ תֻ  ע  גַֻ אלא צריך להשמיע הפתח(. ה   

 

הַ– הה"א גנובה ובמפיק, ויש לקרוא  יםַאַמָֻ שֻׁ  בֹהַַֻ חֲַמ  ה, יד )וכן ז, ט(: גָֻ

בוַֹ   )למרות שבעברית זה לא נשמע תיקני(. אַהַֻ-גָֻ

 

רוַֻלֻוַֹחֲכָמָיוַ– "ויאמרו" במלרע ]=ההטעמה על הרי"ש[ לא  ו, יג: וַיאֹֻמ 

 במלעיל.

 

יַ– "תנתן" בקדמא "לי" במהפך, ולא  אֵלָת  שׁ  יַבֻ  שׁ  יַנַפ  תֶןַל  נָֻ ז, ג: תֻ 

לי" במהפך.-"תנתן  

 

עַת – העי"ן בפתח ולא בקמץ. ב  הָמָןַנ   ז, ו: ו 
 

הָמָןַנֹפֵלַ– "נפל" בקטן ולא ברביעי.  ז, ח:ַו 
ַ  

הַהָמָןַ–  "אשר-עשה" בירח-בן-יומו ]=נשמע בערך כמו שני  ר-עָש ָ ז, ט: אֲשֶׁ

 מונחים צמודים[ "המן" בקרני פרה ]=פזר ותלישה גדולה[.

 

ַבַ– "נכתב" בקמץ לא בפתח. תָֻ כ  ר-נ  תָבַאֲשֶׁ  ח, ח: כ 



 

מֵחָהַ–ַ"שושן" בקמץ לא בפתח. "צהלה"  שָֹ ןַצָהֲלָהַו  ירַשׁוֻשָׁ הָע  ח, טו:ַו 

"ושמחה" במלעיל  (,משמעות)אחרת זה שינוי  בקמץ הה"א בפתח ולא
 ]=ההטעמה על המ"ם[. 

 

יםַ– השי"ן דגושה ובשבא נע. אחרת זה עלול  הוֻד  יםַאֶת-הַיֻ  א  נַש ֻ  ט, ג: מ 

יםלהישמע  נַס  .מ   

ת  :ה, ט אַבַ -מַכַֻ הֶרֶגַו  לקרוא "ואבדן" בניקוד  יש לשים לב –ןַדַָחֶרֶבַו 

אַבַ ַבהברה ספרדית:]הנכון ובקמץ גדול  [, להבדיל מה"אבדן" הראשון ןדַַו 

אָבַ  במגילה )לעיל ח, ו(  ַלַַוַֹןַמדַַבֻ  ַד   קמץ גדול –שהניקוד שונה והקמץ  יתֻ 

אוֹבַ ַבהברה ספרדית:]  נו.אהעירני הר' לוי שייקביץ, מיל – [.ןדַַבֻ 

ן – "ותנתן" בסגול ובמלעיל ]=ההטעמה על הנו"ן[. שׁוֻשָׁ תֶןַדָתַבֻ  נָֻ  ט, יד: וַתֻ 
 

.
ךַ  ַ– הה"א בשבא-נח ויש לקרואַנֶה-פַֻ ך  פַֻ רַנֶה  הַחדֶֹשַׁאֲשֶׁ  ט, כב: ו 

 

הַ– "את-שני" במהפך, והאל"ף בסגול לא  יםַהָאֵַלֶֻ נֵיַהַיָֻמ  ט, כז:ַאֶת-שׁ 

 בצירי.

 

יםַ– "את-אגרת" בדרגא, והאל"ף בסגול לא  ר  רֶתַהַפֺֻ גֶֻ ט, כט:ַאֶת-א 

 בצירי.

 
.בציבורהן בלילה והן ביום ודוקא  "הרב את ריבנו"מנהגנו: מברכין   

פסקי תשובות. ויחיד יכול לאמרה  –ם נחשבות ציבור לעניין זה עשר נשי )וגם
(.שבח המועדים –שם ומלכות בלא   

ולכן: הקורא את המגילה ב'מבצעים' ויש יותר מעשרה גברים או נשים מעל גיל 
)או אחת השומעות  עדיף שיברך אחד השומעים –מצוות, והוא כבר יצא יד"ח 

יברך אותו  –גם את הברכה האחרונה. ואם הם לא יודעים/ות  בציבור של נשים(
 הקורא בעצמו.

 
     

 
תיבות במגילה שיש בהם קמץ קטן ראים בהברה ספרדית, שימו לב: להלן הלקו

ל)מלבד תיבת  (מָרדכיַ,כָֻ  

יםהקורא כגון  משנה את המשמעות, גדול-ולפעמים קמץ] הַחַדַשׁ  שַׁ ים במקום שׁ  :[חדַֹשׁ   
 

 פרק א:ַלמָלכו,ַבאָמרםַ)האל"ף(, יָפיהַ)יו"ד ראשונה(.



 פרק ב:ַהָגלה,ַהָגלתה,ַיכָניה )הכ"ף(,ַחָדשיםַ)החי"ת(,ַבאָמנה.
 פרק ג:ַכאָמרם.
 פרק ה:ַעָשרו.

 פרק ו:ַוישַָׁב )השי"ן(.
 פרק ח:ַותקָם )הקו"ף(.

עוֹ. מ   פרק ט:ַושָׁ
 פרק י: תָקפו.

  

 

 
תיבות במגילה שיש בהם קרי וכתיב:      

 

מוֻכָן.  א, טז: מומכן – קוראים מ 

רָם. אָמ   ג, ד: באמרם – קוראים כֻ 

בוֹאנָה.  ד, ד:ַותבואינה – קוראים וַתָֻ

ים.- וכן בכולם. הוֻד  יֻ   ד, ח:ַביהודיים – קוראים בַֻ

ד. אַבֵֻ לַהֲרֹגַוֻל  ד ו  אַבֵֻ  ח, יא: להרגַולאבדַ– קוראים לַהֲרֹגַוֻל 

ים. יד   ח, יג:ַעתודים – קוראים עֲת 

ישַׁלאֹ-עָמַדַ א  נֵיהֶםַו  פ  ישַׁלאֹ-עָמַדַבֻ  א  ט, ב: לפניהם – קוראיםַו 

נֵיהֶַ פ  .םל   

ים. רָז   ט, יט: הפרוזים – קוראים הַפֻ 

לוַֻ. בֻ  ק   ט, כז:ַקימוַוקבל – קוראים ו 

וֵרוֹשַׁ.  י, א: אחשרש – קוראים אֲחַשׁ 

 

 
 

שי', מותיקי הבעלי קריאה ’ יעקב חיים יעקובוביץיישר כח להרה"ח הר'     
 פעיה"ק צפת, שמכתביו נשאבו חלק ניכר מהערות אלו. 

 

  
 

 ב"ראליעזר  קורא הותיק הרה"ח ר'-מורי הבעללוי נשמת אבי לע
יום ועש"ק פ' פרה, י"ט  –שנים לפטירתו  במלאת תשעז"ל, משה יעקב 

, ומ"כ בחלקת חב"ד אשר בסמיכות לציון רבי פינחס בן יאיר, אדר ה'תש"ע
  ת.נ.צ.ב.ה.עיה"ק צפת ת"ו. 

 

 פורים שמח!בהצלחה ו



 
 

כולל ₪ ) 18השנה במחיר דכל  לקבלת "תשורה" ובה ההערות לקרה"ת וההפטרות
 chabadmk@bezeqint.net  נא לכתוב ל: –משלוח( 

 


